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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 141 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg den 3. februar 2006.

Spørgsmål 141

I ministerens besvarelse af MPU alm. del - spm. 61 hedder det om NOVA-
NA, at "det er sigtelinien, at graden af udlicitering ikke ændres. Ministeren 
bedes uddybe og konkretisere dette svar.

Svar
Amternes nuværende udlicitering af NOVANA-opgaver omfatter bl.a. kemi-
ske analyser, opgaver i forbindelse med biologiske undersøgelser, artsover-
vågning og havmodellen. Det enkelte amt træffer i dag selv beslutning om 
omfanget af udlicitering af amtets NOVANA-opgaver. Alle amter udliciterer 
de kemiske analyser til analyselaboratorier. Denne opgave udgør samlet set 
det absolut største volumen af udliciteringen. 

Sigtelinien ved tilrettelæggelse og udførelse af NOVANA efter kommunalre-
formen er, at omfanget (graden) af udlicitering af NOVANA-opgaver som 
udgangspunkt vil være uændret i forhold til det nuværende omfang. 

Havmodellen og dele af artsovervågningen, som DMU vil være ansvarlig 
for, vil blive udliciteret i samme omfang som hidtil. 

De kommende miljøcentre vil også fremover udlicitere alle kemiske analyser 
til analyselaboratorier. Omfanget af øvrige NOVANA-opgaver, der skal udli-
citeres, vil blive konkret vurderet af hvert enkelt miljøcenter i forhold til kom-
petencer og opgaver. 
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